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 29.11.24    תולדותפרשת –שבת                                                                              55-81גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

 daflavi@lavi.co.il  -דואר אלקטרוני

 

 

 חרות שוורץ -תולדותפרשת 

בשם שמואל פרדניק. הוא עוסק  בכוחה של התפילה ואלה מילות   ,לאחרונה הכרתי דרך הילדים שיר חדש של זמר צעיר

 הפזמון שלו: 

 תן לי תפילה אחת טובה שתפתח לי את כל השערים" ●

 שתותיר אותי בלי שום אוויר תן לי מילה אחת כנה  ●

 אני רוצה להיות תלוי על חוט השערה באמצע הים צועק בכל כוחי  ●

 ריבונו של עולם, מה לך נרדם ●

 תציל אותי"  ●

 .  דלהיפקבפרשתנו אנו לומדים רבות על כוחה של התפילה מיצחק ורבקה שהתפללו במשך עשרים שנה  

ר לוֹ ה' וַתַהַר רִבְקָה אִשְתוֹ"   "וַיֶּעְתַר יִצְחָק לַה' לְנֹכַח אִשְתוֹ כִי עֲקָרָה הִוא וַיֵּעָתֶּ

שכל אחד מבני הזוג התפלל   ,האדמו"ר הראשון של אמשינוב, רבי יעקב דוד קאליש, בספר 'שיח שרפי קודש'  מסביר

שתפילתו תיענה בזכות בן זוגו: "רבקה הצדקת הייתה מתפללת שתֵענה בזכות יצחק, ויצחק מתפלל שיֵענה בזכות רבקה  

 הצדקת". 

 סוגים של תפילות, והשמות של שניהם רמוזים שם: ארבע ואכן בשבת, בתפילת שחרית, אנחנו מונים 

 "בפי ישרים תתרומם ובשפתי צדיקים תתברך ובלשון חסידים תתקדש ובקרב קדושים תתהלל" 

, בעוד ראשי  יצחקוהנה, ראשי התיבות של האישים המתפללים )ישרים, צדיקים, חסידים, קדושים( יוצרים את המילה  

. התמונה העולה מכך היא שהתפילה  רבקההתיבות של שורשי לשונות התפילה )רמם, ברך, קדש, הלל( יוצרים את המילה 

 השלמה בוקעת מפיהם של יצחק ורבקה במשותף. 

כל אחד מהם בא מבית   -נראה שיש כוח לתפילה המשותפת של שניהם, גם במובן הזוגי וגם במובן של חיבור מגזרים שונים

 שונה ומביא איתו מהות אחרת לתוך התפילה. 

שתפילתם של צדיקים עושה מהפכה גדולה. אבל גם בימינו, צריך לשים לב לכוח העצום של התפילה   ,הרב קוק כבר אמר

שאולי עוד לא לגמרי התחוור לנו. במציאות שבה אנחנו חיים, הדיבור והמלל מאבדים משמעות. הם בעיקר עושים לנו רעש  

ורת היה להביא מידע, היום הערך של בתודעה, המוח לא יכול להכיל כל כך הרבה רעש. אם פעם תפקידה של התקש 

התקשורת הוא לסנן מידע. להגיד דבר שיש לו משמעות. במציאות הזאת, דיבור אל ריבונו של עולם הוא דיבור עם משמעות.  

כותב האדמו"ר הקודם מסלונים, ה"נתיבות שלום": כל הרמזים שנאמרו באברהם יצחק ויעקב הם דרכי תיקון לכל יהודי  

 יך לתקן את העולם בכל מצב וזמן. איך להתגבר וא 

חנן פורת מספר סיפור על הרב נריה, שהיה ראש הישיבה שלו, איך היה מעיר את התלמידים בשירת "ישראל עם קדושים  

שמהם למדו התלמידים בערב קודם למבחן גדול   ההיסטוריקומו לעבודת הבורא". בוקר אחד מצא הרב נריה בחדרים ספרי 

על המהפכה הצרפתית. הוא לקח ספר עם תמונת הבסטיליה ושינה את השיר ל"עם קדושים קומו למהפכה הצרפתית  

האמיתית! בואו נזקוף ראש בתפילה ונרים את הדגלים האמיתיים של חופש שוויון ואחווה". הרב נריה עוד המשיך ושר את  

ורבים חשבו שהוא מתבדח, אבל אני, כתב חנן פורת, ידעתי שהוא מבקש לעורר אותנו למה שהאמין בכל  ההמנון הצרפתי  

 שהעבודה והתפילה יכולים להפוך עולם ושכיבוש הבסטיליה מתחיל במעמקי הלב. –לבו 

בימים אלה שבהם אנו זקוקים לישועות גדולות ולגאולה מרבה בתפילה כאבותינו. נתפלל יחד מתוך החיבור בינינו, 

כמשפחה שבה אנשים שונים ותפילתנו תהיה אחת. להביא מהפכה, ניצחון ותשועה גדולה. ובעזרת השם יפתחו שערי שמים  

 לברכה וישועה לכל עם ישראל. 

 )על פי סיון רהב מאיר(  

   

דף השבוע
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 תמר שורק   – ט  מעת לע 

השבוע, הוכרזה הפסקת אש בצפון, בתקווה שתוביל לסיום המלחמה לשנים רבות. במהלך שנת המלחמה הזו, זכינו לארח  

השירות של יחידתם.  בלביא קבוצות רבות של חיילים וחיילות שחיפשו מקום לינה או מקומות להתכנסות בסיום תקופת 

החיילים לנו והתכנסו בבית העם, בבתי הילדים, בדירות אירוח ובדירות ריקות. קבוצות נוספות זכו לאירוח במלון. כרגע  

נמצאת אצלנו עוד קבוצה קטנה של חיילים שאמורה להיות כאן עד סוף חודש כסלו. תודה רבה לכל מי שנטלו חלק באירוח  

קשר עם הקבוצות, הבאת עוגות ואוכל, סחיבות  ציוד וניקוי החדרים.  בתקווה שנזכה לארח  מארגון הדירות, שמירת ה   -

 חיילים רק בימות שלום! 

בשבועיים הקרובים תסתיים בע"ה בניית המרחבים המוגנים בגני הילדים ואנו מקווים שכל יחידות הגיל הרך ישובו למבנה  

המקורי שלהן. בניית מעון היום החדש תסתיים באזור פסח, כך שהכניסה אליו תידחה ככל הנראה לשנת הלימודים הבאה.  

תי הנעורים, במתכונת הבניין הראשון )שתי דירות משפחתיות ושתי  בשבועות הקרובים נתחיל בשיפוץ הבניין השני של ב

)ליד לב לביא(, עובר גם הוא שיפוץ מינימלי וישמש כחלל עבודה   35דירות קטנות(. החדר האחרון שלא שופץ בבניין 

 ב. ליזמויות שונות. בנוסף, מתקיימים שיפוצים במספר דירות מעבר, לקראת קליטת משפחות צעירות בקיץ הקרו

, חיכינו לתוצאות ההצבעה על השינוי, כדי לדעת איזה סוג תקציב  2025לצורך הכנת תקציב קהילה לשנת  –תקציב הקהילה 

, כתקציב של קיבוץ שיתופי, עם  2025להכין. ההצבעה חלפה ונותרנו עם אותה התהיה... בשבועות הקרובים נכין את תקציב 

 הבנה שכנראה נצטרך להתאים אותו במהלך השנה. 

 שבת שלום וחודש טוב! 

 **************************************************************** 
 

 מועדת חברים 

לפנות לכל אחד     תתקיים ועדה פתוחה, דיון חברות למשפחת נועם ושני קריסטל. ניתן 19.00-19.30בין  4.12.24    ביום רביעי

 בוועדה או לבוא לוועדה הפתוחה. 

  שיהיה בהצלחה

 ליפניק.  והניריכטר , חיה הינדן , מוריסוייס , הדריעקבס  , גלילהקליין עדי

 

 **************************************************************** 
 

 - הודעה מוועדת מינויים 

 . הועדה  ריכוזלתפקיד  ,בא /ה חבר/ה המנויים. אנחנו מחפשים את ה תלוועד אנו מתחילים סבב בחירות חדש 

 בעל חשיבות גדולה בבניית עתודה ניהולית לוועדות הקיבוץ. ,ומאתגרתפקיד חשוב זהו  

 , או שיש לך רעיונות לשמות מתאימים ,מקומך איתנו ,אם את/ה חושב שהינך מתאים להוביל את הצוות

 תפנו לאחד מחברי הועדה.  שנשמח 

 . 8/12נשמח לקבל תשובה עד ז' כסלו 

 תודה מראש. 

  אוצטר. וחנהמטלון  , סמדר  שילוח  , תמרגנות , רפאבן שושן ציון, אלידין אלי  – חברי הועדה 
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 סיכום ראשוני להצבעה שנייה 

 

תוצאות ההצבעה מדברות בעד עצמן ונראה שרוב גדול בציבור אמר את דברו שממנו עולה כי הציבור משקיף על עתידה   

 של לביא דרך משקפי "קיבוץ מתחדש". לא ניתן לחזור לאחור. 

, זה נתון  75%עשינו מסע ארוך עד כאן ונותרה עוד כברת דרך. דווקא בנקודה זו נשוב להזכיר לעצמנו כי היעד איננו הגעה ל  

הגעה לקו הגמר מתוך הסכמות   –סטטיסטי שהוכתב לנו מבחוץ. היעד האמיתי ואנחנו מניחים כי הוא מוסכם על כולנו  

 רחבות על יעדיה ואופייה של קהילת לביא.  

בנים   –אנו משוכנעים כי לכשנגיע אל היעד ונהיה שלמים עם העקרונות שאימצנו, יצטרפו לשורותינו נקלטים פוטנציאליים 

 ואחרים, הממתינים כבר זמן ארוך  "על הגדר". 

נזכיר כי בין ההצבעה הראשונה לשנייה ובניסיון להרחיב את ה'מכנה המשותף', הצענו לבצע שינויים בשורה של הסדרים.  

אפשר ועדיין יש מקום  לעדכונים ותיקונים ואנו מעודדים פניות והצעות בעניין.  עם זאת, ובדומה לעיסוק המתמיד בעיצוב  

צוב ההסדרים איננו מסתיים ביום בו יאושר השינוי. גם לאחר מכן, החיים  נהלים וקביעת הסדרים טרום השינוי, הליך עי

 דינאמיים ויהיה הכרח להמשיך לעסוק בהסדרים ובהתאמתם לרצון החברים.

צוות ההיגוי יתכנס בשבוע הקרוב ויתכנן את צעדיו לעתיד. אנו פתוחים לשמוע רעיונות, הצעות וגם ביקורת שיסייעו  

להשיג את היעד )העברת השינוי בהסכמות רחבות ככל האפשר(. נשמח להזמין את מי שבאמתחתו רעיון לעדכון או הצעה  

 גיות שנויות במחלוקת(. חדשה ולקיים שיח פתוח לברור ההצעה ומשמעותה. )גם בסו

ניתלה גם בפעם הזו בדברים שכתב הרב זקס ז"ל כמודל להתנהלותו של עם הנצח )והובאו ע"י הרב יהודה בשיעורו בשבת 

   –שעברה( ונראה כי הם רלוונטיים מאד עבורנו בהתאמה המתבקשת 

 "בכדי להמשיך קדימה לאחר משבר, יש לבנות תחילה את העתיד ורק אז ללכת אל זיכרון העבר".  

 שבת שלום! 

 צוות ההיגוי        

 

 **************************************************************** 
 

 פתיחת שבתונית 

 .14:00-16:00והלאה, כל שבת מ "חיי שרה")בספריה( מהשבת  "שבתונית"בשעה טובה נפתח מחדש את ה

 ...לקריאה משחק ומפגש

 (לא להשאלה והחלפת ספרים)

 .תיכון ומעלה -ומטה בליווי מבוגר 'כולם מוזמנים.. ילדים מכיתה ב

 .נשמח לראות את כולכם

 

      תודה רבה למתנדבים
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 - תרבות

 

לערב שירה בציבור. ההופעה מגיעה אלינו מטעם המועצה, ואנו מודים להם על כך   ערן צנחניביום שלישי הקרוב, יגיע אלינו 

 מאוד. כל הציבור מוזמן! 

ו בשבט, יום לביא,  " חנוכה, ט –בשל שינויים בוועדה, אנחנו מחפשים מובילים ושותפים לאירועים של השנה הקרובה 

פורים, טקסים, יום העצמאות ועוד. כל אחד בקהילה מוזמן ויכול לקחת חלק באירועים של הקהילה, לפחות פעם בשנה...  

      אז מחכים לשמוע מכם 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  –מוועדת צעירים 

 , 7.12פרשת ויצא , הבא   מוזמנים במוצ"ש ,כלכליתצעירים ועצמאות 

 לערב 'סדנת קוקטיילים' ועוד...   

 מחכים לכם,  בבקשה להירשם בטופס שנשלח בקבוצות.

  צעירים.עדת ו
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 מתחילים השבוע 

 

 במרפאת לביא  שני בריא 

        14:00-8:00בחודש דצמבר   ימי שני 

 

להעלאת מודעות לחשיבות   -  שני בריא   –  'ימי בריאות'נקיים במרפאת לביא  , דצמבר – זה בחודש 

 הרפואה המונעת . 

על ידי בדיקות    היא מניעת מחלות , קידום בריאות והארכת תוחלת החיים,  הרפואה המונעתמטרת  

 שונות שמסייעות לגילוי מוקדם של מחלות . 

 מה יהיה ביום הזה במרפאה :                                

 נשאל לשלומך  •

 נבדוק מתי לאחרונה בצעת בדיקות  •

 נבדוק מתי נבדקת ע"י רופאים מקצועיים  •

 נמדוד לחץ דם  •

 נבדוק אם יש צורך בחיסונים   •

 

 חגיגית ושונהבימי שני המרפאה תקבל את פניכם באווירה  

 מזמינות אתכם 

 צוות המרפאה 

 ------------------------------------------------ 

 

נקיים התרמת דם בלביא. רישמו   11.12.2024ביום רביעי, בעוד כשבוע וחצי, ב   -  התרמת דם

 ביומנכם. 

 briutlavi@gmail.com  אריאלה ס.  
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 משה גולד   –   מהמלון   מהנעשה 

 שלום לכל חברי לביא. 

כמו גם לשיעורי   ,הינו בשלהי החגים. שמחנו לשמש אכסניה לתפילות ואסיפות חברים אחרונה שדיווחתי "במקומי" הפעם ב

 שבת ובית מדרש של יום ראשון ועוד ועוד.  

אורחים, ללא שינויים משמעותיים במספרם, מה   170 –  180במספר אורחינו מהצפון השוהים במלון חלה התייצבות על 

חודשים אנו מקבלים אישורים מחמ"ל התיירות עבור   14החדרים שאנו מספקים לכל משפחה. כיום בחלוף  שלא נכון לגבי 

ילדים אשר עד היום ישנו בחדר ההורים לקבל חדר לבד. כבר לא מדובר על בוגרים ונערים מדובר על גיל צעיר יותר, 

אורחים   4בלנו תשלום מהמדינה, כיום אותם אורחים אשר בגינם קי 4משמעות הדבר היא כי אם בעבר הכנסנו בחדר אחד  

לנים ודבר זה מאוד   3-4"תופסים לנו" יותר חדרים. עניין זה הוא הכרחי לחלק מהמשפחות אשר חולקות חדר אחד עם 

 קשה לאורך זמן ויש צורך אמיתי "לאוורר" את הצפיפות בחדרים. 

עד ההסלמה האחרונה בצפון  היינו עם תפוסות סבירות של אורחים רגילים, אולם עם פרוץ התמרון הקרקעי בצפון חלק  

 גדול מהאירועים המתוכננים וימי העיון בוטלו ואנו חזרנו להדק את החגורה מבחינת כוח האדם וההוצאות התפעוליות. 

לדוגמה במהלך החודשיים הקרובים היינו אמורים לערוך במלון ארבע  סמינרים לגמלאים ועקב הביטולים נותרנו עם אחד  

בלבד. קבוצות גמלאים של סוכנים וותיקים אשר לאורך שנים הגיעו למלון בתקופה זו של השנה העבירו את הקבוצות 

 לירושלים וים המלח ועוד.... 

בשלב זה התפוסות בחנוכה יותר נמוכות ממה שראינו לפני חודש וחודשיים. אולם עם תחילת הפסקת האש בצפון יתכן  

חדרים ריקים שלא נמכרו לשבת  והיום ]יום ד'[ אנו ב"ה   20[  היו לנו   'והתמונה תשתנה בקרוב. לשם דוגמה אתמול ] יום ג 

 שוב עומדים על בית מלא לגמרי בשבת. 

כרגע רוב האורחים הפוקדים את המלון הם חרדים וזכאים של משרד הביטחון. המשובים שאנו מקבלים מאורחי הבית  

 הוותיקים הם טובים ברובם, ואפשר לומר בצורה ברורה כי הקהל הקלסי שלנו שמח ורוצה לחזור לנפוש במלון.

אנו נמצאים היום בדיונים פנימיים ו"ציור תרחישים ליום שאחרי" כאשר ברור לנו כי המצב הנוכחי הוא מיוחד ואנו  

ממציאים את עצמנו מחדש על כל המשתמע.   אצל אורחינו המפונים אי הוודאות גדולה. רוב גדול מהם כועס על ההסדרה  

בצפון מאוד מעסיקה אותם. משפחות אשר יש להם ילדים   ומרגיש נבגד ומרומה. שאלת הביטחון האישי שלהם בביתם

במערכות החינוך באזור, בלביא ובמלון מודאגות משינויים חוזרים ונשנים  בסדר היום החינוכי של ילדיהם, באם המדינה  

לקבוצה  תחזיר אותם הביתה ]למי שנשאר בית ....[. חתך גיל נוסף אשר מאוד חושש מהחזרה הביתה זה הגיל המבוגר, כיום  

זו יש פעילות ותוכניות יומיות. קהילת מלון לביא עוטפת אותם כולל טיפול צמוד של שרותי הרווחה של המועצות בצפון.  

 לרובם אין אשליה מה מצפה להם בבית מבחינה חברתית זה רחוק מאוד מהתנאים שיש להם כיום במלון אצלנו.  

 אנו ממתינים להנחיות משרד התיירות בכדי לדעת כיצד לתכנן את המשך הפעילות של המלון. 

בהזדמנות זו אני מבקש לאחל דרך צלחה לאסף שוורצוורט אשר נהל את הבר בשנים האחרונות. אסף בדרכו השקטה  

אין תיירים  והמיוחדת שמר ופיתח את מחלקת היין למרות התקופה המאתגרת והשינוי בקהל הלקוחות  ] כזכור כרגע

 מחו"ל אשר היו הלקוחות העיקריים של הבר [ תודה לך. 

 . בברכה ושבת שלום 

 

 

 

 


